
للحرارة( خافض / معلومات حول المنتج:       )مسكّن
الوصف

باراسيتامول ملغم 240 على: يحتوي سنة( 12 – 5( بانادول للأطفال من مل 5 كل
بلوّري(،  %70( السوربيتول محلول البوتاسيوم، سوربات الصوديوم، ساكارين ماكروجول، جليكول، بروبيلين جليسيرول، الأخرى: المكوّنات

مقلدّ.  ملبس العليّق، سكّر توت نكهة البنزويك، حمض ،AC أحمر ألورا صبغ منقاة، مياه
استعماله؟ دواعي هي وما سنة( 12 – 5( بانادول للأطفال هو ما

للحرارة. وخافض مسكّن سنة( 12 -5( للأطفال بانادول
الطفولة. الحلق وعدوى عملية الأسنان(،التهاب بعد )الألم التسنين، وجع الأسنان عن الناتجين المعتدل البسيط الى والألم الحمّى يخفف إنه -

التطعيمات. بعد والألم الحمّى يخفّف أنه كما -
للأطفال. المذاق وسهل الإعطاء لذيذ لتجعله خصيصاً المركّبة العليّق توت بنكهة يأتي سنة( 12 للأطفال )5- بانادول

قياس. وحدة على العبوة تحتوي
لطفلك: سنة( 12 -5( للأطفال كيفية إعطاء بانادول

الفم فقط. عن طريق للتناول
المذكورة. الجرعة تتجاوز لا -

فترة. أقل في العلاج فعالية لتحقيق وذلك لازمة أقل جرعة يجب استخدام -
عن 5 سنوات: للأطفال الذين يزيد عمرهم

أدناه(. الجدول مراجعة )يُرجى تكرارها يتم ملغم/كلغم من 15-10 جرعة
ساعة. خلال24 مقسّمة ملغم/كلغم 15- من10 الجرعة على ملغم/كلغم من60 أكثر سنة( 12-5( للأطفال بانادول طفلك إعطاء يجوز لا -

ساعات. 4 من أقل مدّة في الجرعة لطفلك لا تكرر -
ساعة. 24 خلال جرعات أربع من سنة( أكثر 12-5( للأطفال بانادول إعطاء طفلك يجوز لا -

الطبيب. استشارة دون أيام عن 3 تزيد لمدة سنة( 12-5( للأطفال بانادول طفلك إعطاء يجوز لا -

)كلغم( )مل(*العمرالوزن الجرعة
سنوات20-18 6 – 55.5
سنوات23-20 7 – 66
سنوات25-23 8 – 77
سنوات28-25 9 – 87.5
سنوات32-28 10 – 98.5
سنة36-32 11 – 1010
سنة41-36 12 – 1111

اتبع العمر. وإلاّ تعرفه، كنت إذا الوزن اتبع العمر؛ أو الوزن أساس على الجرعات اختيار الممكن *من
لطفلك: سنة( 12-5( بانادول للأطفال تعطي أن قبل

حال: في سنة( 12-5( طفلك بانادول للأطفال إعطاء يجوز لا أ.
المنتج. مكوّنات من لأي أو الباراسيتامول لمادة مفرطة حساسية من يعاني طفلك كان إذا

حال: في سنة( 12-5( بانادول للأطفال استعمال عند الحذر ب. توخّي
حال: في لطفلك سنة( 12-5( للأطفال بانادول إعطاء قبل الطبيب استشارة على الحصول يجب

الكلى(. طريق عن البول في وإفرازها الكبد في أيضها يتم البارسيتامول مادة لأن )ذلك الكلى. أو الكبد وظيفة في بقصور كان طفلك مصاباً إذا -
السائل. السوربيتول على يحتوي المنتج هذا لأن سنة( للأطفال )12-5 بانادول وراثية لعدم تحمّل الفراكتوز لا تعطيه طفلك يعاني من مشاكل إذا كان -

في حال: طبيب طفلك راجعي
كتلة مؤشر انخفاض الشهية، وفقدان الشديد، التغذية سوء من يعانون الذين للمرضى الغلوتاثيون استنفاد حالات من يعاني طفلك حال في -

الأيضي. بالحماض الإصابة خطر من يزيد قد الباراسيتامول استخدام كون حاد التهاب لديهم أو الجسم،
تشمل: الأيضي الحماض علامات إن

التنفس في والصعوبة والعميق السريع التنفس -
والتقيّؤ الغثيان، -

الشهية فقدان  -
الأعراض. الشعور بهذه حال في فوراً اتصلي بطبيب طفلك

،)HAGMA( الأنيوني الفرق المرتفع الأيضي بالحماض الإصابة خطر زيادة بسبب فلوكلوكساسيلين مع بالتزامن الباراسيتامول تناول حالة في الحذر توخي يجب -
المزمن( الكحول إدمان المثال، )على سبيل لنقص الغلوتاتيون وسوء التغذية ومصادر أخرى والتسمم، الحاد، الكلوي المصابين بالقصور المرضى لدى خاصةً

البول. في 5-أوكسوبرولين مستوى قياس تشمل والتي الدقيقة، بالمراقبة ينصح الباراسيتامول. من اليومية للجرعة الأقصى الحد يتناولون الذين وكذلك
خطيرة. حالة إلى تشير قد الأعراض هذه كون طفلك طبيب استشر جديدة، ظهرت أعراض أو تفاقمت أو الأعراض استمرت إذا -

الأطفال. ونظر متناول عن بعيداً الأدوية وجميع المنتج هذا احفظ -
المذكورة. الجرعة تتجاوز لا -

الباراسيتامول. على تحتوي أخرى أدوية أي مع تستعمله لا الباراسيتامول. على يحتوي المنتج هذا -
أخرى أدوية تناول ج.

الكحول. تناول مع الكبد على سنة( 12-5( للأطفال لبانادول السامة الآثار تزداد قد
في زيادة مع للباراسيتامول المنتظم الطويل اليومي الاستعمال إثر الكومارينز من وغيرها والوارفارين للتجلط المضادة الأدوية تأثير تعزيز يمكن

ملحوظ. تأثير أي لها الجرعات العرضية ليس النزيف؛ خطر
تتناول: كنت إذا الصيدلي أو طبيبك إبلاغ الرجاء

والذي الأنيوني( الفرق المرتفع الأيضي )الحماض والسوائل الدم في الإصابة باضطراب خطورة زيادة بسبب حيوي(، )مضاد فلوكلوكساسيلين -
وسمومها البكتريا تدور والتسمم )عندما خاصة في حالة الإصابة بالقصور الكلوي الحاد، يحدث بصفة ممكن، وقد وقت بأسرع يجب أن يتم علاجه

الباراسيتامول من اليومية الأقصى للجرعة الحد تناول حالة وفي المزمن، الكحول إدمان التغذية، سوء العضو(، تلف إلى يؤدي ما الدم، في
المحتملة: الجانبية التأثيرات

في حال: فوراً طفلك طبيب استعمال هذا المنتج واستشر عن توقّف
طفلك. لدى الوجه أو والحلق واللسان الشفتين في تورم أو التنفس في مشاكل مع وأحياناً الحكة، أو الجلدي الطفح مثل حساسية فعل لاحظت حدوث ردود -

وانحلال البشرة السمي. جونسن الوعائية أو متلازمة ستيفن الوذمة من يعاني في حال طفلك -
الفم لدى طفلك. تقرّحات في أو تقشّر أو جلدي طفح حدوث لاحظت -

ردة وحدث الستيرويدية، غير الالتهاب مضادات أو ساليسيليك اسيتيل حمض تناول مع قصبي تشنّج أو التنفس في مشاكل مسبقاً طفلك واجه -
المنتج. مع هذا فعل مشابهة

طفلك. في نزيف أو مبررة كدمات غير ظهور لاحظت -
طفلك. بذلك عند مرتبطة علامات أو أعراض أي أو الكبد وطيفة في خلل -

جداً. نادراً تحدث التفاعلات هذه
المفرطة: الجرعة

الوفاة. إلى يؤدي أو الكبد زراعة يتطلب الذي الأمر الكبد فشل تسبب قد الباراسيتامول من المفرطة الجرعة
الأطفال لدى والعيون( الجلد )اصفرار اليرقان يزيد قد وهذا البنزويك. حمض على يحتوي

الدواء. هذا استخدام عن التوقف يجب الفركتوز تحّمل من عدم نادرة مشاكل وراثية من الذين يعانون سوربيتول. المرضى ملغ / مل 140 على يحتوي
الجرعة المفرطة. أعراض وإن لم تظهر الجرعة المفرطة، حتى حالة في فورية طبية تدابير اتخاذ يتطلب

قد تشمل الشحوب، والغثيان،  المبكرة تلف الكبد. والأعراض قد يسبب باراسيتامول 10 غرام من عالية تتجاوز مفرطة جرعات في حالة تناول
العامة. والوعكة الغزير( )التعرق والتقيؤ،

عن  فوراً المفرطة الجرعة تعالج أن ينبغي الابتلاع. عقب ساعة 72 إلى 48 بعد إلا واضحة تكون لا قد الكبد لتلف والمخبرية السريرية الأدلة
البلازما. ويجب  مستويات الباراسيتامول في انتظار نتائج ميثيونين بالوريد دون أو إن- أسيتيل سيستايين الترياق يليها إعطاء غسل المعدة طريق

التسمم. بعد المنقضي والوقت البلازما في المرتفعة الباراسيتامول مستويات لتفادي إضافي ترياق إعطاء يجب تدابير داعمة عامة.عادةً توفير
أية تلاحظ لم وإن حتى للأطفال، وكذلك للكبار حاسماً أمراً العاجلة الطبية العناية تكون جرعة مفرطة، تناول فيها يشتبه التي الحالات جميع في

الفم. طريق عن الابتلاع بعد واحدة ساعة خلال إعطاؤه تم إذا الباراسيتامول امتصاص من المنشط الفحم يقلل قد أعراض. علامات أو
عن المنشط الفحم إعطاء يكون بان الاعتبار بعين الأخذ عليهم يجب البلعومي، المنعكس في ضعف لديهم أو كامل وعي الذين ليس لديهم للمرضى

الهوائي محمي. المجرى كان إذا طريق أنبوب أنفي معدي،
سنة(: 12-5( بانادول للأطفال تخزين كيفية

مئوية. درجة 30 من أقل حرارة درجة في يحفظ

دوائي منتج هذا
يعرضك للخطر. قد للتعليمات مغاير بشكل تناوله و صحتك، على له تأثير منتج هو الدواء -

المعطاة لك من الصيدلي. وكذلك إرشادات الاستعمال بدقة الطبيب اتبع وصفة -
مخاطرها. و خبيرين في الأدوية و فوائدها كلاهما الطبيب والصيدلي إن -

تلقاء نفسك.  من الطبية الوصفة في العلاج المحددة فترة لا توقف -
طبيبك. استشارة دون الوصفة من نفس تكرر لا -

الأطفال متناول عن بعيداً احفظ الأدوية
الصيادلة العرب اتحاد العرب. الصحة مجلس وزراء

شركات هاليون مجموعة لصالح مملوكة/مرخصة التجارية العلامات
من قبل: صنع

استراليا ليميتد PTY فارما اسبن
286 - 302 Frankston-Dandenong Road, Dandenong South VIC 3175

أستراليا ليميتد، PTY استراليا هاليون : لصالح
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)إلكسير( سنة( 12 – 5( للأطفال بانادول

NPA9020007NPA9020007

Product information: (Analgesic/Antipyretic)
Description
Each 5ml of Children’s Panadol (5-12 years) contains: 240mg Paracetamol
Other Ingredients : Glycerol, Propylene glycol, Macrogol, Saccharin sodium, Potassium sorbate,
Sorbitol solution (70% crystallising), Water purified, Allura red AC, Benzoic acid, Raspberry flavour, imitation
candied sugar.
What is Children’s Panadol (5-12 years) and what is it used for?
Children’s Panadol (5-12 years) is an analgesic and antipyretic.
- It relieves mild to moderate pain and fever associated with: teething, toothache (pain after dental

procedure), sore throat and childhood infections.
- It relieves fever and pain after vaccination.
Children’s Panadol (5-12 years) has a raspberry flavour specially formulated to be pleasant tasting
and easy to administer to Children.
A measuring device is enclosed.
How to give Children’s Panadol (5-12 years) to your child?
For oral administration only.
- Do not exceed the stated dose.
- The lowest dose necessary to achieve efficacy should be used for the shortest duration of treatment.
Children aged 5 years and above:
A dose of 10-15 mg/kg to be repeated (please see table below).
- Do not give to your child more than 60 mg/kg presented in divided doses of 10-15mg/kg

throughout 24 hours.
- Do not give to your child more frequently than every 4 hours.
- Do not give to your child more than four doses in any 24 hours period
- Do not give to your child for longer than 3 days without asking a doctor

Weight (kg) Age Dose Vol (ml) *
18-20 5-6 years 5.5
20-23 6-7 years 6
23-25 7-8 years 7
25-28 8-9 years 7.5
28-32 9-10 years 8.5
32-36 10-11 years 10
36-41 11-12 years 11

* Dose may be chosen based on weight or age; use weight if you know it, otherwise use age.
Before you give Children’s Panadol (5-12 years) to your child:
a. Do not give Children’s Panadol (5-12 years) to your child if:
Your child has hypersensitivity to paracetamol or any other ingredient in the product.
b. Take special care with Children’s Panadol (5-12 years):
Medical advice should be sought before giving Children’s Panadol (5-12 years) to your child if:
- Your child has been diagnosed with liver or kidney problem (because Paracetamol is metabolised in the

liver and excreted by the kidney in urine).
- Your child has hereditary problems of fructose intolerance must not take Children’s Panadol (5-12 years)

as this product contains Sorbitol liquid.
Check with your child’s doctor if:
- Your child is in a glutathione depleted state such as those who are severely malnourished, anorexic,

have a low body mass index, or have sepsis or your child has a severe infection as the use of
Paracetamol may increase the risk of metabolic acidosis.
Signs of metabolic acidosis include:
- Deep, rapid, difficult breathing
- Feeling sick (nausea), being sick (vomiting)
- Loss of appetite
Contact your child’s doctor immediately if your child gets a combination of these symptoms.

- Caution is advised if paracetamol is administered concomitantly with flucloxacillin due to increased risk
of high anion gap metabolic acidosis (HAGMA), particularly in patients with severe renal impairment,
sepsis, malnutrition, and other sources of glutathione deficiency (e.g. chronic alcoholism), as well as
those using maximum daily doses of paracetamol. Close monitoring, including measurement of urinary
5-oxoproline, is recommended.

- Please see your child’s doctor if symptoms do not improve, get worsen or new symptoms occur
because these could be signs of a serious condition.

- Paracetamol overdose may cause liver failure which may require liver transplant or lead to death.
- Contains benzoic acid. This may increase jaundice (yellowing of the skin and eyes) in babies
- contains 140 mg/ml sorbitol. Patients with rare hereditary problems of fructose intolerance should not

take this medicine.
- Keep this and all medication out of sight and reach of children.
- Do not exceed the stated dose.
- This Product contains Paracetamol. Do not use with other Paracetamol-containing products.
c. Taking other medications
The liver toxic effects of Paracetamol may be increased by the use of alcohol.
The anticoagulant effect of warfarin and other coumarins may be enhanced by prolonged regular daily use
of paracetamol with increased risk of bleeding; occasional doses have no significant effect.
Please inform your doctor or pharmacist if you are taking:
- flucloxacillin (antibiotic), due to a serious risk of blood and fluid abnormality (high anion gap metabolic

acidosis) that must have urgent treatment, and which may occur particularly in case of severe renal
impairment, sepsis (when bacteria and their toxins circulate in the blood leading to organ damage),
malnutrition, chronic alcoholism, and if the maximum daily doses of paracetamol are used.

Possible Adverse Events:
Stop this product and consult your child’s doctor immediately if:
- You notice allergic reactions such as skin rash or itching, sometimes with breathing problems or

swelling of the lips, tongue, throat or face.
- Your child experienced angioedema or Steven Johnson Syndrome and Toxic epidermal necrolysis.
- You notice skin rash or peeling or mouth ulcers.
- Your child previously experienced breathing problems or bronchospasm with acetylsalicylic acid or non-

steroidal anti-inflammatory, and experiences a similar reaction with this product.
- Your child experienced unexplained bruising or bleeding.
- Your child experienced liver dysfunction related symptoms or signs.
These reactions are very rare.
Overdose:
Paracetamol overdose may cause liver failure which may require liver transplant or lead to death. Acute
pancreatitis has been observed, usually with hepatic dysfunction and liver toxicity. Immediate medical
management is required in the event of overdose, even if symptoms of overdose are not present.
In massive over dosage exceeding 10g of paracetamol may cause Liver failure. Early symptoms may include
pallor, nausea, vomiting, (diaphoresis) and general malaise.
Clinical and laboratory evidence of liver damage may not be apparent until 48–72 hours past-ingestion.
Overdose should be promptly treated by gastric lavage followed by intravenous N-acetylcysteine or
methionine without waiting for the results of plasma paracetamol levels. General supportive measures must
be available. Additional antidote therapy is normally considered in light of further plasma paracetamol levels
at the time elapsed since ingestion. In all cases of suspected overdose prompt medical attention is critical
for adults as well as for children, even if you do not notice any signs or symptoms. Activated charcoal may
reduce absorption of paracetamol if given within one hour after oral ingestion. In patients who are not fully
conscious or have impaired gag reflex, consideration should be given to administering activated charcoal
via a nasogastric tube, once the airway is protected.
How to store Children’s Panadol (5-12 years)?
Store below 30°C.

THIS IS A MEDICINE
- Medicine is a product which affects your health, and its consumption contrary to instructions is

dangerous for you.
- Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist

who sold the medicine.
- The doctor and pharmacist are experts in the use of medicines, its benefits and risks.
- Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
- Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
KEEP MEDICINE OUT OF REACH OF CHILDREN
Council of Arab Health Ministers. Union of Arab Pharmacists

Trade marks are owned by or licensed to the Haleon group of companies.
Manufactured by: Aspen Pharma Pty Ltd, 286 - 302 Frankston-Dandenong Road, Dandenong South VIC 3175,
Australia. For Haleon Australia Pty Ltd, Australia

Updated based on GDS V7. Date of Revision May 2023
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